
 

 

2022.gada 14.jūnijā 

 

Sabiedrības līdzdalības budžeta projektu vērtēšanas komisijas sēdes protokols Nr.1 

 

Sēde atklāta 18:00, nepiedalās Agnese Bērziņa.  

 

1. Komisija izskata pprojektu “Dabas bibliotēka”. Garkalnes un Vangažu iedzīvotāju padomēs 

projekts nav atbalstīts, jo vairākā vietās līdzīgas lasīšanas vietas izveidotas. Balsojot (6 balsis 

PAR) komisija projektu atbalsta, ar piebildi, ka projektu vajadzētu īstenot kā pilotprojektu, 

izvēloties 4 vietas - katrā pagastā un Vangažu pilsētā. 

 

2. Komisija izskata projektu “Ulbrokas ezera dienvidu puses labiekārtojums”. Tā kā ir iesniegts vēl 

viens projekts, kas attiecas uz to pašu ģeogrāfisko vietu: “Ezermalas labiekārtošana pie Pārupes 

ielas”, komisija lems tos apvienot un skatīt kā vienu projektu. Ar 10 balsīm PAR projekts tiek 

atbalstīts, bet ar norādi, ka netiek īstenota tiltiņa būvniecība, bet tikai atpūtas vietas labiekārtošana. 

 

3. Komisija izskata projektu “Unikāli āra fitnesa trenažieri Upesciemā”. Komisija ar 9 balsīm PAR 

konceptuāli atbalsta projekta nodošanu sabiedrības balsojumam, bet norāda, ka nepieciešams 

izvērtēt pārējo jau uzstādīto trenažieru atrašanās vietu Upesciemā un projektu īstenojot izvēlēties 

iedzīvotājiem visatbilstošākos trenežierus. 

 

4. Komisija izskata projektu “Brīvpieejas augļu koku dārzs”. Ar 6 balsīm PRET projekta nodošana 

iedzīvotāju balsojumam netiek atbalstīta. Komisija norāda, ka nav norādītas atbilstošas vietas un 

nav skaidrs, cik lielas ir nākotnes uzturēšanas izmaksas. Ārējie eksperti mudina veidot kopdārzu, 

kāds izveidots Siguldā un kas paredz, ka pašvaldība atvēl noteiktu teritoriju, kur iedzīvotāji paši var 

stādīt augļu kokus un ogu krūmus vispārējam labumam. 

 

5. Komisija izskata projektu “Klusā gaismas skvēra un rekreācijas zonas izveide Vangažos” un ar 7 

balsīm PAR atbalsta projekta nodošanu sabiedrības balsojumam. 

 

6. Komisija izskata projektu “Gaidas ciema labiekārtošana” un ar 10 balsīm PAR atbalsta tā 

nodošanu balsošanai. Komisijas kopējais viedoklis, ka no līdzdalības budžeta ir finansējama 

norobežota bērnu spēļu laukuma izveide, bet ne satiksmes drošības infrastruktūras sakartošana, kas 

ir pašvaldības tieša kompetence un atbildība. 

 

7. Komisija izskata projektu “Zaķumižas stadiona bērnu aktivitāšu taka-laukumiņš” un ar 9 balsīm 

PAR atbalsta tā turpmāku virzību. Komisija arī norāda, ka par vislabāko atrašanās vietu 

jākonsultējas ar iedzīvotājiem. 

 

8. Komisija izskata projektu “Piķurgas taka” PAR balso 7 komisijas locekļi un norāda, ka taka 

veidojama no koka, maksimāli saudzējot neskartās dabas saglabātību. 

 

9. Komisija izskata projektu “Kākciema sabiedriskās telpas sakārtošana” un balsojot ar 9 balsīm 

PAR atbalsta tā nodošanu sabiedrības balsojumam. 

 

10. Komisija izskata projektu “Augšciema autobusa pieturas izbūve Augšciems-Ropaži virzienā. 9 

komisijas locekļi balso PRET, jo atbildība par minēto satiksmes infrastruktūru nav piekritīga 

pašvaldībai, Komisija norāda, ka pašvaldībai ir jāsazinās ar Latvijas valsts ceļiem un atbildīgajiem 

par sabiedriskajiem pārvadājumiem un jārod kopīgs risinājums segtas pieturvietas izveidei. 

 

11. Komisija izskata projektu “Dzeramā ūdens uzpildes stacijas (brīvkrāna) ierīkošana sporta 

laukumā pie Ulbrokas ezera. Komisija projektu neatbalsta, jo brīvkrāna izveide jau ir paredzēta 



 

 

pašvaldības darbu plānā. Tomēr komisija uzsver, ka to uzstādot, jāņem vērā vieta, kur tas 

nepieciešams iedzīvotājiem, nevis tur, kur pašvaldībai ir ērtāk un lētāk. 

 

12. Komisija izskata projektu “Bērnu rotaļlaukuma tautasbumbas laukuma ierīkošana, iekļaujot arī 

strītbola un minifutbola robežu horizontālos marķējumus” Ar 10 balsīm PAR komisija atbalsta 

projekta nodošanu sabiedrības balsojumam.  

 

13. Komisija izskata projektu “Dzidriņu mežaparka attīstīšana”. Balsojot PAR projektu ir 9 

komisijas locekļi, un tiek īpaši izcelts fakts, ka šis ir vienīgais projekts, kura īstenošanā gatavi 

iesaistīties paši apkaimes un ciemata iedzīvotāji. Komisija norāda, ka īstenošanā, pašvaldībai 

jāvienojas ar teritorijas faktisko īpašnieku SIA “Rīgas Meži”. 

 

14. Komisija izskata projektu “Asfalta un lielformāta spēles bērniem un jauniešiem Sauriešos”. 

Komisija ar 6 balsīm PRET iniciatīvu neatbalsta, norādot, ka projektu iespējams īstenot t.s. “mazo 

projektu konkursos” vai piesakot to finansējumam, kas ir pieejams NVO un tas ir krietni lielāks par 

pašvaldības atvēlēto budžetu. Savukārt lileformāta spēles ir pieejamas Ulbrokas dienas centrā un 

izmantojamas arī Sauriešos. 

 

15. Komisija izskata projektu “Bišu doru dabas takas turpinājums”. Komisija ar 10 balsīm PRET 

projektu neatbalsta, norādot, ka projekta vieta ir SIA “Rīgas meži” valdījumā un viena no 

kapitālsabiedrības funkcijām ir rekreācija un informēšana par dabas procesiem un ekosistēmu. 

Ārējie eksperti arī norāda, ka primāri biškopības kultūras attīstība ir arī NVO, konkrēti “Latvijas 

biškopības biedrības” pārziņā, un tā aicina pieteicēju sadarboties ar NVO, lai projektu īstenotu ar 

nevalstiskajām organizācijām pieejamo finansējumu. Inoformācija: Latvijas biškopības biedrība, 

Jānis Kronbergs mob. 29418449, e-pasts: janis.kronbergs@bizeco.lv 

 

16. Komisija izskata projektu “Gājēju/velo ceļa izbūve Getliņu ielā, Getliņu ielas paplašināšana. 

Uzklausot pašvaldības pārstāvjus, kas norāda, ka minētā iela ir iekļauta Ropažu novada investīciju 

plānā, komisija par projektu nebalso, jo tas pēc būtības neatbilst Sabiedrības līdzdalības budžeta 

projektu kritērijiem.  

 

Kopumā komisija sabiedrības balsojumam nodod 10 no pieteiktajām 17 iniciatīvām. 

 

Sēde slēgta 19:57. 

 

Protokolu sagatavoja: Haralds Burkovskis. 
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